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لزوم پاسخگویی ریاست دانشگاه تهران 
برای قطع درختان وضرب و شتم نیروهای شهرداری

رئیس کمیته شفافیت و شهر هوشمند شورای اسلامی شهر تهران گفت: شورای 
شــهر باید بر اساس قانون و الزامات قانونی شــخص رییس دانشگاه تهران را به 
صحن شــورا دعوت کند و از وی پاســخ بخواهند که به چــه جهت درختان را 
قطع کرده اند و به چه حقی با نیروهای خدوم شــهرداری تهران برخورد داشته 
و آنان را ضرب و شــتم کرده اند.به گزارش ایســنا، احمــد صادقی در پنجاه و 
ششمین جلسه شورای شهر تهران با اشاره موضوع قطع درختان از سوی مرکز 
لرزه نگاری دانشــگاه تهران در منطقه ۳ و نیز ضرب و شتم نیروهای شهرداری 
تهران در راســتای اجرای قانون، گفت: دیروز متاسفانه شاهد برخورد نیروهای 
مجموعه دانشگاه تهران با نیروهای خدوم شهرداری تهران بودیم که برای اجرای 
قانون و جلوگیری از قطع درختان در آن محل حاضر شــده بودند.وی افزود: به 
نظر این موضوع نیاز به اقدامی فراتر از تذکر در صحن شــورا دارد و می بایســت 
شخص ریاست دانشگاه تهران به صحن شورا دعوت شوند و پاسخگوی این موارد 
باشند.این عضو شورای اسلامی شهر تهران ادامه داد: ریاست دانشگاه تهران باید 
پاسخگو باشــند که به چه دلیل نیاز است درختان را قطع کنند و به چه حقی 
نیروهای خدوم شهرداری را ضرب و شتم کرده اند.صادقی تاکید کرد: ما اگر از هر 
شخص یا نهادی توقع چنین برخورد نابجایی داشته باشیم که البته هیچ شخص 
و مقامی حق برخورد نابجا را ندارد، از نهاد دانشــگاه تهران و ریاست دانشگاه به 
عنوان یک نهاد فرهیخته ، فرهنگی و فرهنگ ساز این توقع را نداریم.وی افزود: 
لذا از هیات رییســه شــورای اسلامی شــهر تهران تقاضا دارم بر اساس قانون و 
الزاماتی که داریم شخص ریاست دانشگاه تهران را به صحن شورا برای پاسخگوی 

به این موارد دعوت کنند.

نمایشگاه نقاشی »کرونا، دشمن مشترک«
 در حمایت از کودکان محک

پانزدهمین نمایشــگاه و دومین نمایشگاه نقاشــی آنلاین هنرجویان کودک و 
نوجوان تارا بهبهانی از 19 تا 26 فروردین در حمایت از کودکان مبتلا به سرطان 

برگزار می شود.
در این نمایشــگاه حاصل تلاش و مهر سالانه ۵6 هنرمند کودک و نوجوان 6 تا 
1۸ سال با موضوع »کرونا، دشمن مشترک« در قالب نقاشی آبرنگ، رنگ روغن 
و نقاشی دیجیتال نمایش داده می شود.تارا بهبهانی، نقاش و مدرس دانشگاه که 
در پانزده سال گذشته با همراهی هنرجویان کودک و نوجوان خود نمایشگاهی 
در حمایت از کودکان محک برگزار کرده اســت درخصوص موضوع این دوره از 
نمایشــگاه گفت: دســت و پنجه نرم کردن با بحران کرونا و روزهای بیماری و 
قرنطینه تجربه ای بود که تقریبا بیشــترمان در بیش از دو ســال گذشته آن را 
گذرانده ایم. ناتوانی، ضعف، استیصال و سؤالات بی پاسخ در جریان روند بیماری 
درگیرمان کرد و به ســتوه مان آورد. تحمل روزهای بیماری برای بسیاری از ما 
جدید و تجربــه اش دلخراش و ناراحت کننده بود.وی بــا بیان آنکه این تجربه 
می توانســت زمینه آگاهی و روشنگری جامعه را فراهم آورد ادامه داد: ما با کرونا 
فهمیدیم که چگونه بیماری ناشــناخته ای می توانــد زندگی ها را دگرگون کند. 
تجربه ای که خانواده کودکان مبتلا به سرطان با آن دست و پنجه نرم می کنند و 

با دلهره و اضطراب، روز را به شب، و شب را به روز می رسانند.

نشست هم اندیشی ضرورت مواجهه 
دانش بنیان با مساله کودکان کار

سومین نشست از مجموعه نشست های با محوریت کودکان کار ،توسط قرارگاه 
تحول اجتماعی و مشــارکت ســازمان رفاه،خدمات و مشــارکت های اجتماعی 
شهرداری تهران و حضور جمعی از فعالان اجتماعی این حوزه برگزار می شود.به 
گزارش روابط عمومی سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری 
تهران ، احمد احمدی صدر مدیر عامل این ســازمان ضمن تبریک بمناسبت فرا 
رســیدن ایام ماه مبــارک رمضان و آرزوی قبولی طاعــات و عبادات با ذکر این 
مطلب افزود: این نشست با تاکید بر مقوله کودکان کار و آسیب های اجتماعی این 
قشــر با محوریت » ضرورت مواجهه دانش بنیان با مساله کودکان کار«با حضور 
فعالان اجتماعی حوزه کودکان کار تهران و ســایر شــهر ها ، مدیران مراکز پرتو 
شــهر تهران و جمعی از علاقمندان این حوزه با ارائه مجتبی صالحی مدیرعامل 
مرکز پرتو درا )دانشگران رهایی افروز( برگزار می شود.وی تشریح کرد: در رویکرد 
جدید مدیریت شــهری نگاه ویژه ای به استفاده از ظرفیت های مردمی فعال در 
حوزه آسیب های اجتماعی در عرصه تصمیم سازی مشارکت دیده  شده است که 
ایجاد بستر مشارکت، ایده پردازی و طرح ها توسط فعالان مردمی  یکی از اهداف 
برگزاری این گونه نشست هاســت.احمدی صدر افزود: با استفاده از دانش متراکم 
فعــالان و تجربیات این حوزه می توان از هرگونه آزمون و خطا در تصمیماتی که 
در مدیریت شهری در حوزه آســیب های اجتماعی کودکان کار گرفته می شود 
جلوگیری نموده و گام های اســتواری در بهبود این حوزه برداشــت.مدیرعامل 
ســازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شــهرداری تهران خاطرنشان 
کرد: این نشســت امروز ماه از ســاعت 1۵ الی 17 برای عموم برگزار می شود و 
علاقمندان جهت حضور در این نشست می توانند به ساختمان شماره دو سازمان 
رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی به نشانی خیابان رجایی، کنارگذر بزرگراه 
رجایی، بین رضایی و عادلی  مراجعه و یا از طریق لینک بارکد موجود در پوستر، 

بصورت برخط)آنلاین( در این نشست شرکت نمایند.

حمایت ویژه بنیاد برکت از طرح های دانش بنیان
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام امسال از طرح ها و شرکت های دانش بنیان 
حمایــت ویژه می کند.محمد ترکمانه، مدیرعامــل بنیاد برکت با اعلام این خبر 
تاکید کرد: با توجه به نام گذاری سال 1401 به عنوان »سال تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین« از سوی رهبر معظم انقلاب، امسال به شکل ویژه حامی شرکت ها 
و طرح های دانش بنیان در سراسر کشور خواهیم بود و با عزم جدی و حمایت های 
گســترده تر از تولید دانش بنیــان، دانش محور، نوآورانه و فن آورانه پشــتیبانی 
می کنیم.به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، شاخص اصلی حمایت از این واحدهای 
دانش بنیان، گسترش تولید و اشتغال زایی است.ترکمانه ادامه داد: بنیاد برکت به 
همین منظور اقدام به همکاری های گسترده با پارک های علم و فن آوری و مراکز 
رشد در تمامی استان های کشــور کرده و یک پل ارتباطی میان این پارک های 
علم و فن آوری ایجاد کرده است.ترکمانه یادآور شد: بنیاد برکت جهت پیروی از 
تاکیدات و منویات مقام معظم رهبری مبنی بر حمایت از طرح های دانش بنیان، 
اقدام به بکارگیری تســهیل گران متخصص در حوزه دانش بنیان کرده است.وی 
درباره اقدامات بنیاد برکت در حوزه دانش بنیان در گذشته بیان کرد: بنیاد تا پایان 
سال گذشــته یک هزار و 100 طرح اشتغال زایی در حوزه دانش بنیان راه اندازی 
کرده است و فعالیت و سرمایه گذاری در این بخش برای ما اهمیت ویژه ای دارد. 

اجرای ۴۶۰ برنامه در ماه مبارک رمضان
از سوی سازمان فرهنگی هنری

معاون فرهنگی ســازمان فرهنگی هنری در نشســت خبری ویژه برنامه های این 
ســازمان برای ماه مبارک رمضان از اجرای 460 برنامه با عنوان کلی »بر آستان 
جانان« خبر داد و مهم ترین  آن ها را تشریح کرد.به گزارش پایگاه خبری تحلیلی 
فرهنگ و هنر، نشســت خبری ویژه برنامه های سازمان فرهنگی هنری با عنوان 
»بر آستان جانان« با حضور سیدعلیرضا فاطمیان پور معاون فرهنگی، امیرحسین 
سمیعی معاون هنری ســازمان فرهنگی هنری و منصور قصری زاده مدیر شبکه 
رادیو قرآن و جمعی از اهالی رســانه سه شنبه 16 فروردین برگزار شد.در ابتدای 
مراســم فاطمیان پور ضمن تبریک سال جدید و حلول ماه مبارک رمضان گفت: 
امســال توفیق این  را داشتیم که برنامه های سازمان فرهنگی هنری را به صورت 
مشــارکتی با رادیو قرآن انجام دهیم. برنامه های ویژه این ســازمان با عنوان»بر 
آســتان جانان« در 24 عنوان و در 460 اجرا برگزار می شود.وی به اجرای برنامه 
»ضیافت الحسین)ع(« در میدان امام حسین)ع( اشاره کرد و گفت: این برنامه در 
طول ماه مبارک رمضان پیش از اذان مغرب برگزار می شود و برپایی مجالس قرائت 
قرآن کریم و توزیع افطاری ساده در میان روزه داران با مشارکت گروه های جهادی 
و مردمی مهم ترین بخش های آن است. برنامه های متنوع فرهنگی، هنری، مسابقه 
و... از دیگر بخش های آن است که به نماز جماعت و افطاری ساده ختم می شود. 
همچنین در ایام خاص برنامه های ویژه ای برگزار می شود.وی افزود: همچنین در 
قالب برنامه »سحرخیزان کوچک« در شب میلاد امام حسن مجتبی)ع( جشنی 
ویژه دخترها و پسرهای روزه اولی در امامزاده اسماعیل )ع( برگزار می شود. پویش 
»با رهروان ســحر« امسال هم مانند سال های گذشــته برگزار می شود. در شهر 
رهروانی داریم که تا ســحر بیدارند و در حال خدمت رسانی هستند. برای حضور 
در این پویش خانواده های داوطلب می توانند در حیاط منازل خود برای نیروهای 

شب کار مجموعه های خدماتی شهر تهران سفره سحری برپا کنند.

اخبار کوتاه
شرایط بیماری عادی نیست

احتمال وقوع موج هفتم کرونا؛ اواسط اردیبهشت

معاون تربیت بدنی سلامت وزارت آموزش و پرورش خبر داد

شناسایی دانش آموزان بیمار با استفاده از سامانه »ایران من«

معاون وزیر بهداشت اعلام کرد
اقدام ویژه ایران برای مقابله با سرخک 
اهمیت تکمیل واکسیناسیون اتباع غیرایرانی

معاون سازمان بهزیستی خبر داد
پیش بینی ایجاد ۱۰ هزار شغل برای زنان سرپرست خانوار

یک اپیدمیولوژیســت ضمن تشریح شرایط بیماری کرونا 
در کشــور پس از تعطیلات نورورزی،  گفــت: با توجه به 
تعطیلات،  ســفرها،  افزایش مراودات، دید و بازدیدها و... 
احتمــالا وقوع موج هفتم بین دو تا شــش هفته به طول 
انجامد و احتمال می دهیم در اواســط اردیبهشــت موج 
بعدی رخ دهد.دکتر حمید ســوری در گفت وگو با ایسنا، 
با اشــاره به این که طی تعطیلات نــوروزی اقدام خاصی 
برای مدیریت کرونا را شــاهد نبودیــم، گفت: عملا مردم 
رفتــار عادی خود را ادامه دادنــد و اگر رعایتی هم انجام 
می شد بیشتر فردی بوده و افراد برای محافظت خود اقدام 
می کردند. در چنین شــرایطی با توجه به تغییراتی که در 
ساختار ژنتیکی ویروس رخ می دهد، احتمال اینکه شاهد 
خیز مجدد اپیدمی طی چند هفته پیش رو باشــیم، زیاد 
اســت؛ مگر این که سطح ایمنی جامعه آنقدر بالا رود که 
ابتلای به بیماری رخ ندهد؛ در غیر این صورت بر اســاس 
قوانین علمی حاضر، بیماری حاصل مواجهه افراد حساس 
با عامل بیماری زا اســت. عامل بیماری زا نیز از بین نرفته 
است و در برخی کشورهای اروپایی،  شرق دور و آمریکای 

جنوبی هنوز پیک هایی از کرونا وجود دارد.
وی افزود: با توجه به تغییرات ژنتیکی که رخ داده است و 
وجود زیر واریانت BA2 امیکرون که قابلیت گســترش و 
انتشار بیشــتری دارد، افراد حساس جامعه هنوز در خطر 
هستند و هیچ شــواهدی مبنی بر اینکه اپیدمی در حال 
حذف اســت، وجود ندارد. اپیدمی زمانی خاموش می شود 
که گردش ویروس در جامعه محدود شده و اپیدمی را به 
مرحله حذف برســانیم تا وارد فاز ریشــه کنی و در نهایت 
خاموش شدن آن شــویم.او با اشــاره به اینکه در کشور 
نظــام بیماریابی فعال نداریم،  تصریح کرد: به همین دلیل 
نمی توان خیلــی در مورد موارد ابتلا اظهار نظر کرده و یا 
آن را تحلیــل کنیم؛ بنابراین مجبور هســتیم محدود به 
مــوارد مرگ و میر و یا بســتری باشــیم و از آنجایی که 
تعداد این موارد که گزارش می شــود بر پایه موارد تست 
مثبت اســت،  تغییرات نواســاناتی دارد که می تواند این 
پیام را داشــته باشــد که وضعیت ما ثابت نیست و آنچه 
که پیش بینی می شــود این است که احتمالا شاهد پیک 

بعدی خواهیم بود.
ســوری ادامه داد: به علت ماهیت خلقت و هوشــمندی 
ویروس نمی توانیم پیش بینی کنیم که موج بعدی کرونا با 
چه ســویه یا زیرواریانتی خواهد بود، ولی آنچه که مسلم 
اســت این است که ویروس برای بقای خود مرتبا در حال 
جهش های جدید اســت که گاهی ایــن جهش ها آنقدر 

اهمیت می یابد که به عنوان یک واریانت هشــدار دهنده 
تعریف می شــود؛ ماننــد امیکرون که پنجمیــن واریانت 
هشدار دهنده کرونا بود. گاهی اوقات هم واریانت ها تغییر 
اساســی در ماهیت ویروس ایجــاد نمی کنند که وضعیت 
اپیدمی را کاملا دگرگون کند و فعلا هنوز آخرین واریانت 
هشــدار دهنده ما امیکرون بوده است.وی افزود: درمورد 
زیــر واریانت BA2 هــم هنوز نمی دانیم میزان شــیوع 
چقدر اســت چون ما ارزیابی ژنومیک مبسوطی در کشور 
انجــام نمی دهیم و خیلی نمی تــوان در این مورد قضاوت 
قطعی داشــت و این درحالی اســت که داده های مربوط 
به اپیدمی شفاف سازی نشــده و در اختیار محققین قرار 
نمی گیــرد. ما خیلی نمیدانیم در کشــور چه می گذرد و 
مجبوریــم به اســتناد آنچه که در دنیــا می گذرد و علم 
اپیدمیولوژی و آنچه که در گذشــته دیدیم، قضاوت کنیم 
که در این شــرایط احتمال خطا در قضاوت وجود خواهد 
داشــت.او تاکید کرد: از طرفی تفسیر تخصصی بر داده ها 
هم صورت نمی گیرد و عمدتا با خطا در اســتنتاج یافته ها 
مواجه هستیم و این سبب می شود خیلی نتوانیم وضعیت 
اپیدمی را پیش بینی و تفســیر کنیم. انگار در یک فضای 
غبارآلــود و تاریک در حال حرکت هســتیم و این فضای 
مناسبی برای شــرایط اپیدمی که هر لحظه ممکن است 

شاهد افزایش آن باشیم، نیست.
وی درباره شــیوع ســویه ترکیبی امیکرون و دلتا تحت 
عنوان دلتاکرون نیز بیــان کرد: در ابتدا گفتند دلتاکرون 

یک آلودگی آزمایشگاهی هست و سپس مجددا بحث آن 
داغ شــد ولی به نظر نمی رســد خیلی مسئله جدی باشد 
و تاکنــون هم مجامع بین المللی چنــدان بر این موضوع 
تاکید نکردند و اگر هم جایی مشاهده شده است به شکل 
پراکنده بوده و چندان تاثیر جدی بر روند اپیدمی نداشته 
است.این اپیدمیولوژیست درباره زمان احتمالی وقوع موج 
هفتم بیماری، اظهار کرد: با توجه به تعطیلات،  ســفرها،  
افزایش تماس ها، دید و بازدیدهــا و... احتمالا وقوع موج 
هفتم بین دو تا شش هفته طول بکشد و احتمال می دهیم 
در اواسط اردیبهشــت موج بعدی رخ دهد.او درباره نحوه 
شــکل گیری موج هفتم بیماری در کشور، گفت: هرکجا 
که تراکم تماس ها بیشــتر بوده است احتمال اینکه شاهد 
طغیان بیماری باشــیم نیز بیشتر اســت، ولی کانون های 
اصلی آلودگی مهم هستند. درحال حاضر به نظر می رسد 
ترکیبی از واریانت های )امیکرون و دلتا( در کشــور وجود 
داشته باشد. احتمالا چرخش ویروس درون کشور رخ دهد 
و شانس گسترش موج از نقاط پر تردد و پر تماس بیشتر 
اســت. با توجه به جابجایی عظیم جمعیت امســال نوروز 
احتمال دارد که سرعت گسترش موج را بیشتر از شرایط 

عادی شاهد باشیم.
وی در خصوص بازگشــایی مدارس نیز،  گفت: بازگشــت 
به شــرایط عادی زندگی و حرکت به این ســمت بعد از 
گذشــت بیش از دو ســال از وجود اپیدمی یک ضرورت 
اســت؛ جامعه نمی تواند تا ابد تعطیل بماند؛ زیرا عوارض 

ناشی از تعطیل شدن مراکز آموزشی هم وجود دارد. الان 
در اکثر کشــورهای دنیا بازگشایی ها صورت گرفته است؛ 
بنابراین در اینکه باید به سمت بازگشایی مدارس حرکت 
می کردیم، شــکی نیست زیرا سطح خطر در دانش آموزان 
هم برخلاف آنکه برخی ســعی در بزرگنمایی آن داشتند، 
خیلی زیاد نیســت؛ ولی بازگشایی مدارس زمانی می تواند 
تاثیر جدی داشــته باشد و ســلامت دانش آموزان را هم 
حفــظ کند که با یکســری تمهیدات همراه باشــد. یکی 
از تمهیدات این اســت که ســطح خطــر را در مناطق و 
شــهرهای مختلف مرتبا رصد کنیم و متناســب با سطح 
خطر مداخلات لازم را انجام دهیم.وی افزود: در وهله دوم 
نیاز است یک سرواپیدمیولوژی در دانش آموزان انجام شود 
تا ببینیم اکنون وضعیت ایمنی آنها چگونه اســت. ممکن 
است برخی جاها هیچ تمهید خاصی نیاز نباشد و در عین 
حال در نقاط دیگری نیاز به تشدید مراقبت ها باشد. نکته 
دیگر وجود نظام مراقبت در مدارس است تا مرتبا وضعیت 
سلامت دانش آموزان را رصد کند تا به محض هر تغییری 
اقدامات لازم صورت گیرد که این اقدامات باید به سرعت 
انجام شود؛ بنابراین نیاز به حضور تیم های واکنش سریع 
در اســتان ها داریم که احتمال رخداد هرگونه طغیان در 
مدارس را شناســایی کرده و به سرعت آن را تحت کنترل 

قرار دهند.
او با تاکید بر اینکه بازگشت به شرایط عادی با عادی شدن 
شرایط یکی نیســت،  بیان کرد: شرایط اصلا عادی نیست 
و مراقبــت دانش آموزانی که بیماری زمینــه ای دارند یا 
نشانه هایی از بیماری در آنها شناسایی می شود و... هم باید 
صورت گیرد. تعطیلی تنها کافی نیست و نمی تواند رویکرد 
مدیریتی خوبی باشد.وی در پایان با اشاره به مهمانی های 
افطاری، مراســم های ماه رمضــان و ...، تصریح کرد: هر 
تجمعی می تواند مقدمه ای برای گســترش اپیدمی باشد؛ 
نکته مهم این اســت که رعایــت پروتکل ها در تجمعات 
صورت گیرد و گروه های آســیب پذیر مانند ســالمندان و 
کســانی که بیماری زمینه ای دارند در مراســمات حضور 
فیزیکــی نداشــته و از طریــق فضای مجــازی و صدا و 
سیما مشارکت داشته باشــند؛ زیرا احتمال ابتلای شدید 
گروه های آسیب پذیر بیش از سایرین است. از طرفی سطح 
ایمنی هم به مرور پس از تزریق واکسن کاهش می یابد و 
با کاهش ســطح ایمنی احتمال ابتلا افزایش می یابد. پس 
لازم است پروتکل های بهداشــتی در برگزاری مراسمات 
رعایت شود و متولیان مراسم احساس مسئولیت بیشتری 

کرده و در این حوزه فعال عمل کنند.

 معاون تربیت بدنی سلامت وزارت آموزش و پرورش گفت: 
دانش آمــوزان مبتلا یا ناقل از طریق ســامانه »ایران من« 
تشخیص داده می شوند.به گزارش ایسنا، صادق ستاری فرد 
اظهار کرد: با شیوع کرونا و آغاز آموزش های مجازی، شاهد 
افــت تحصیلی و یادگیری دانش آمــوزان در تمام پایه ها و 
همچنین مشکلاتی نظیر انزوای اجتماعی، احساس تنهایی، 
استرس، ترس از یاد نگرفتن دروس و ... بودیم که تمام این 
مشکلات ناشی از تعطیلی ۳ ساله مدارس در کشور است. در 
این راســتا، یکی از بهترین روش ها برای حل این مشکلات، 
بازگشایی حضوری مدارس و حضور پر شور دانش آموزان و 
معلمان در کلاس های درس است.وی درباره تمهیدات لازم 
برای جلوگیری از شیوع بیماری در میان دانش آموزان گفت: 
دانــش آموزان مبتلا یا دانش آمــوزان دارای علائم بیماری 
نبایــد در کلاس های حضوری درس حاضر باشــند و باید 

آموزش ها را از طریق فضای مجازی دنبال کنند؛ همچنین 
رعایت بهداشت فردی، بهداشت محیط، زدن ماسک، وجود 
تهویه به طور جدی مد نظر آموزش و پرورش است.ستاری 
فرد تاکید کرد: حدود ۵400 مراقب بهداشــت در ســطح 
مدارس حضور دارند و در حدود ۳0هزار نیروی اداری وظیفه 

نظارت و حضور فیزیکی در مدارس را عهده دار هستند.
معــاون تربیت بدنی و ســلامت وزارت آمــوزش و پرورش 
تاکید کرد: »ســامانه ایران من« در اختیار مدیران، معلمان 
و مراقبین بهداشــت مدارس اســت و وزارت بهداشــت و 
وزارت کشــور نیز به این سامانه دسترســی دارند؛ بنابراین 
می توانیم به راحتی دانش آموزانی که خودشان یا فردی در 
خانواده شان مبتلا به بیماری هستند را تشخیص دهیم.وی 
با تاکید بر اینکه همه پیش بینی ها انجام شده است، گفت: 
میانگین تراکم کلاس ها در حــال حاضر 1۸نفر دانش آموز 

اســت، اما این را نیز می پذیریم کلاس هایی داریم که حتی 
40دانش آموز دارند.ستاری فرد گفت: هشتم فروردین امسال 
بخشنامه ای را به همه اســتان ها ارسال کردیم که هرگونه 
افزایش شهریه توسط مدارس غیردولتی ممنوع است و اگر 

مدرسه ای افزایش شهریه داشته باشد، تخلف است.
وی ادامه داد: تمهیدات لازم برای رســیدگی به تخلفات را 
انجام داده ایم و به گزارش های خانواده ها رسیدگی می کنیم.
ســتاری فرد گفت: سرویس تردد دانش آموزان خوشبختانه 
امروز یا فردا در کلان شهرهایی مثل تهران، اصفهان و دیگر 
شــهرهایی که نیاز به تردد دانش آموزان از طریق سرویس 
دارند، برقرار می شود و مشکلات این حوزه، با توجه به برنامه 
ریزی های انجام شــده، مرتفع می گردد.معاون تربیت بدنی 
و ســلامت وزارت آموزش و پرورش بــا حضور در برنامه ای 
رادیویی با اشــاره به اینکه آزمون های پایان ترم گذشته در 

همه مقاطع به صورت حضوری برگزار شد، گفت: طی شش 
ماه گذشــته همه مدارس روستایی و مدارس شهرهای کم 
جمعیت که در برآورد ما حدود 2۳%از دانش آموزان را شامل 
می شــوند، به صورت کاملا حضــوری در کلاس های درس 
بودند و آموزش و پرورش نشان داد که حضور دانش آموزان 
نمی توانــد چالشــی را ایجــاد کند.ســتاری فرد ادامه داد: 
خوشــبختانه تا امروز، 9۵%معلمان دز اول واکسن، 90%دز 
دوم و بیــش از ۵1%دز ســوم واکســن را دریافت کردند؛ 
همچنین حدود 90%دانش آموزان دز اول و ۸0%دز دوم را 
دریافت کرده اند.معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش 
و پــرورش در پایان تاکید کرد: بــه والدین اطمینان خاطر 
کافی را می دهیم که با رعایت کامل مراقبت های بهداشتی 
در مدارس تمام تلاشمان را برای حفظ سلامتی دانش آموزان 

به کار خواهیم گرفت.

معاون بهداشــت وزارت بهداشت با ابراز نگرانی از گزارش 
مــواردی از ســرخک در برخی اســتان ها و ابتلای 164 
نفــر به این بیمــاری تا کنون، تاکید کرد: هر کســی که 
رونــد واکسیناســیون MMR را تکمیل نکــرده، حتما 
به مراکز بهداشــت در سراســر کشــور مراجعــه کند.به 
گزارش ایســنا، دکتر کمال حیدری، در حاشــیه اجلاس 
روســای دانشگاه های علوم پزشــکی کشور که به صورت 
ویدئوکنفرانس برگزار شــد، درخصوص شــیوع سرخک 
در کشــور، گفت: جمهوری اسلامی ایران در سال گذشته 
موفق به اخذ گواهی حذف ســرخک از ســازمان جهانی 
بهداشــت شــد، اما متاســفانه همزمان با این رویداد، در 
کشور همسایه مان افغانســتان بیماری سرخک شایع شد 
و از طرفی، با توجه به مســائل سیاسی کشور افغانستان و 

مهاجرت عده زیادی از شهروندان افغانستانی به کشورمان 
و پراکندگــی آنها در نقاط و شــهرهای مختلف، برای ما 
دغدغه خاطر ایجاد کرده است، زیرا در استان های مختلف 
مواردی از این بیماری گزارش شــد و به دلیل حساسیتی 
کــه در مورد این بیماری وجــود دارد، به طور ویژه به آن 
پرداختیم.وی افزود: در این راســتا، به تمام دانشگاه های 
علوم پزشــکی هشــدار دادیم که در جهت مقابله با این 
موضوع که تهدیدکننده موفقیت مان در عرصه ریشه کنی 

ســرخک در کشورمان اســت، اقدامات لازم را انجام داده 
و در زمینه تکمیل واکسیناســیون اتباع غیر ایرانی حتما 
برنامه ریزی کننــد، مخصوصا در مناطقی که محل تجمع 
تبعه غیر ایرانی است، پوشش واکسیناسیون ام ام آر فراهم 
شــده و به صورت فعال واکسیناســیون صورت می گیرد. 
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت ادامه داد: همچنین به 
بخــش دولتی و خصوصی دســتور آمادگی داده ایم تا در 
صــورت مراجعه افــراد مبتلا مراقبت و آزمایشــات لازم 

سریعا انجام شــود.وی گفت: تبعه افغانســتانی که قصد 
رفت و آمد به کشورشــان را دارند، توجه داشته باشند که 
حتما واکسیناسینون شــان را کامل کرده باشند، زیرا در 
حال حاضر در کشــور افغانستان این بیماری شایع است.

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، وی در خصوص 
شمار مبتلایان به سرخک در کشورمان، بیان کرد: تاکنون 
حدودا 164 نفر در کشــورمان به این بیماری مبتلا شده 
اند، باید توجه شــود کــه این بیماری واگیردار اســت و 
احتمال اینکه به افراد بیشــتری سرایت کند، زیاد است. 
لذا، هر کســی که روند واکسیناســیون ام ام ار را تکمیل 
نکرده، حتما به مراکز بهداشــت در سراسر کشور مراجعه 
کند. امیدواریم که با وجــود تلاش هایمان برای مهار این 

بیماری، مجددا درگیر نشویم.

معاون امور فرهنگی و اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور 
گفــت: پیش بینی ما ایجاد 10 هزار شــغل بــرای زنان 
سرپرست خانوار است که منجر به توانمندسازی این زنان 
خواهد شــد.محمد نصیری در گفت وگو بــا خبرنگار ایلنا 
درباره اعتبارات معاونت اجتماعی ســازمان بهزیستی که 
از محل تبصره 14 در نظر گرفته شده است، گفت: دو الی 
سه اتفاق خوب در ســال 1401 از محل اعتبارات تبصره 
14 در حوزه اجتماعی سازمان بهزیستی افتاد و انشالله با 
توان مضاعف و براساس شعار امسال بتوانیم برنامه هایمان 

را جامه عمل بپوشانیم.
وی ادامه داد: سال ها اعتبارات در حوزه اورژانس اجتماعی 
محدود بود و صرف پرداخت حقوق پرســنل می شــد که 
شــامل افراد شــرکتی بودند که دو هــزار و 700 نفر نیز 
می شــدند. امسال بحمدالله رقمی نزدیک به 400 میلیارد 
اعتبار در بودجه پیش بینی شــده است که نگاه ما توسعه 
شبکه اســت که شــامل توســعه در حوزه های ارتباطی 
و ایجــاد EUC یا مرکز مدیریــت اورژانس اجتماعی در 
ســطح کشور و مراکز استان ها اســت و همچنین از دیگر 
اقدامات ما خرید خودروی جدید برای پایگاه هایی اســت 
که یا با کمبود خودرو مواجه هســتند و یا نیاز به نوسازی 
ناوگان دارند.معــاون امور فرهنگی و اجتماعی ســازمان 
بهزیســتی کشــور درباره مشکلات اســتخدام نیروهای 
اورژانــس اجتماعی گفت: ما در اورژانس اجتماعی ســه 
دســته نیرو داریم، دســته اول افرادی هستند که رسمی 

و پیمانی هســتند، گروه دوم قرارداد با ســازمان دارند و 
منابع اعتبارات این قراردادی ها سال گذشته از سوی ستاد 
تامین شــده است که با تبادل قراردادها و تفاهم نامه هایی 
که صورت گرفته اســت نیروهای قراردادی سازمان همه 
استانی می شوند. حدود دو هزار و 700 نفر نیروی شرکتی 

داریم که این افراد همچنان شرکتی باقی می مانند. 
تغییر و تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی به سایر، نیازمند 
مجوزهایی از سوی سازمان امور استخدامی است.نصیری 
ادامــه داد: البته ما اقداماتــی را در این خصوص پیگیری 
می کنیم و دنبال این هستیم که قرارداد نیروهای شرکتی 
به صورت کشوری باشد که البته این موضوع تاکنون محقق 
نشــده اســت. اگر قرارداد این نیروها به صورت کشوری 
انجام شــود، در خصوص زمان پرداختی ها و پاداش ها به 
صــورت یکپارچه عمل می شــود و نارضایتی هایی که در 
خصوص زمان دیر شــدن وعــدم پرداخت به موقع وجود 

داشت از بین می رود.
وی همچنیــن دربــاره لایحه اورژانــس اجتماعی گفت: 
لایحه اورژانس اجتماعی در آخرین روزهای سال گذشته 
در کمیســیون زیربنایی دولت مورد بررسی قرار گرفت و 
اشــکالاتی به آن وارد شد ما نیز پیشنهاداتی به آن اضافه 

کردیــم و این لایحه اکنون در حال رســیدگی در دولت 
است.

معاون امور فرهنگی و اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور 
در بخش دیگــری از صحبت های خود دربــاره اعتبارات 
مراکز شــبه خانواده که از محل تبصره 14 درنظر گرفته 
شــده اســت، گفت: همچنین حدود ۳00 میلیارد تومان 
اعتبار در حوزه مراکز شــبه خانواده عــلاوه بر اعتبارات 
جاری و ساری که در ســال های پیش داشته ایم، در نظر 
گرفته شده است که الحمدالله بتوانیم خدمات ویژه ای به 
خصوص به فرزندان ســازمان کــه در زمان ترخیص ارائه 

دهیم.
بــه گفته نصیــری در حال حاضر حــدود 9 هزار کودک 
در مراکز شــبه خانواده تحت پوشــش سازمان بهزیستی 
حضور دارنــد و همچنین قریب به 1۸ هــزار کودک نیز 
در خانواده های جایگزین و امین تحت پوشــش ســازمان 
هســتند. وی با اشاره به زنان سرپرســت خانواری که در 
پشت نوبت سازمان بهزیستی هســتند، خاطرنشان کرد: 
برای ارائه خدمات به زنان آسیب دیده و در معرض آسیب 
که تحت پوشــش سازمان بهزیستی نیســتند، نیز ۳00 
میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شــده است تا بتوانیم 

از این خانواده ها حمایت کنیم. ممکن اســت برخی از این 
افراد با  اشتغال و  تامین مسکن بتوانند زندگی خود را به 
صورت مســتقل اداره کنند و نیازی به این نباشد که این 

فرد تحت پوشش سازمان قرار بگیرد. 
در ســنوات گذشــته ما برای حمایت از ایــن خانواده ها 
محدودیت هایــی داشــتیم که الحمدالله بــا این اعتباری 
کــه در این بخش اختصاص پیدا کرده اســت، می توانیم 
به این افراد نیز خدمــات ارائه دهیم.معاون امور فرهنگی 
و اجتماعی ســازمان بهزیستی کشــور خاطرنشان کرد: 
همچنین درباره زنان سرپرست خانواری که دارای همسر 
یا فرزند معلول هستند، ۳00 میلیارد تومان اعتبار در نظر 
گرفته شده است که انشالله بتوانیم کار ویژه ای برای حوزه 
توانمندســازی این زنان با رویکرد اشتغال خانگی بیش از 

پیش انجام دهیم.
نصیــری تصریح کرد: پیش بینی ما در حوزه اشــتغال در 
حوزه اجتماعی ایجاد 10 هزار شغل برای زنان سرپرست 
خانوار اســت که منجر به توانمندســازی شود. اگر شغلی 
ایجــاد کنیم که فرد توانمند شــده و به یک درآمد پایدار 
و مطمئن برســد حتما موضوع خــروج از حمایت را اجرا 
خواهیم کرد اما تا زمانی که فرد توانمند نشده و به درآمد 
پایدار نرســد، همچنان تحت حمایت خواهد بود.به گفته 
وی در مجموع هزار و ۳00 میلیارد تومان از سوی مجلس 
و محــل تبصره 14 بــه اعتبارات ما در حــوزه اجتماعی 

سازمان بهزیستی اضافه شده است.

معاون نظارت و امور مناطق ســازمان تاکسیرانی شهر تهران 
از افزایش نرخ کرایه تاکســی و نســبی بودن قیمت آن در 
ساعات مختلف خبر داد.به گزارش ایسنا، وحید سرلک درباره 
شــیوه افزایش نرخ کرایه تاکسی گفت:نرخ تاکسی براساس 
ساعت های پیک و زمان سفرهای درون شهری،شب و یا روز 

بودن متفاوت است. 
معاون نظارت و امور مناطق ســازمان تاکسیرانی شهر تهران 
در پاســخ به این ســوال که آیا تمام مــوارد جانبی موثر در 
قیمت کرایه در برچســب قیمت درج می شود یا خیر گفت: 

نرخ پایه روی برچسب قیمت درج می شود و حداکثر قیمتی 
که احتمال دارد که در شــرایط خاص اخذ شود هم بر روی 
برچســبی مجزا درج می شــود و هر فردی که سوار تاکسی 
می شــود می تواند بارکدی را که روی صفحه اســت اسکن 
کند و همان لحظه میزان کرایه را بپردازد.سرلک با اشاره به 
اینکه همه افراد به امکان اسکن دسترسی ندارند گفت: بحث 
هوشمندسازی پرداخت کرایه درحال انجام شدن است ولی 
همچنان امکان پرداخت نقدی هم وجود دارد و راننده وجه 

نقد را هم  می تواند دریافت کند.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با توجه به ظرفیت ایجاد 
 شده در اصل 147 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، 
در نظــر دارد از توان علمی و تخصصی فارغ  التحصیلان 
دانشــگاهی در قالب جــذب نیروهای امریــه )کارکنان 
وظیفه( جهــت ارائه خدمات در حوزه هــای اجتماعی، 
اقتصادی، کارآفرینی و رفاه در مراکز اســتان ها و مناطق 
محروم و کمتر توســعه یافته کشور اقدام کند.به گزارش 
ایسنا و بنابر اعلام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، در 
این راستا اداره کل توسعه منابع انسانی  این وزارتخانه با 

همکاری ادارات کل اجرائی در استان ها  در سال 1401 
اقــدام به جذب و به  کارگیری تعدادی نیروی متخصص، 
نخبه و متعهد با مدرک تحصیلی دکتری، فوق لیسانس 

و لیسانس جهت اعزام 1401/04/01  کرده است.
متقاضیان امریه ســربازی می توانند تا 1401/02/1۵ با 
مراجعه به سامانه مردم یار )تعاون یارقدیم( این وزارتخانه 
از   taavonyar.mcls.gov.ir اینترنتــی  بــه آدرس 
شــرایط پذیرش و جذب در ادارات کل تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی استان ها اطلاع یافته و ثبت نام کنند.

جذب نیروی »امریه« توسط وزارت کار و رفاهشیوه جدید پرداخت کرایه تاکسی در سال ۱۴۰۱


